
  

02.05.2025 “Tadil-ul Arkan” 

ِِبِسْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

الْكِتهابِِا ِ ِ مِنه ِ إِلهيْكه ِ أ وحِيه اِ مه ِ نِِ تْل  عه تهنْههىِ ِ ةه لَه الصَه ِ إنَِه ِ ةه لَه الصَه أهقِمِِ وه

اء حْشه ونهِ الْفه اِتهصْنهع  ِمه الَلّه ِيهعْلهم  ِوه ر  ِِأهكْبه ِالَلّه لهذِكْر  رِِوه نكه الْم   وه

ِِِ ِالنَبِيَ رَه ِمه ِِِِ صلى الله عليه وسلماهنَهه  ةه وْمه القه اِوه اهرْكهانههه لَهةِِوه ِالصَه ِاهحْكهامه ِلاهِي تِمَ  آه  ِفهره لَيِنه صه ِالْم  احِدٍِمِنه بِوه
ةهِفهقهالهِ لْسه الْجه ِ وه ةِِصلى الله عليه وسلمالنَبِيَ  ِالْقِيهامه تِىِيهوْمه ِمنِْا مَه ِلهكه ِلاهِي قهال  لِكه لهىِذه ِعه  :ِلهوِْمِتَه

 

Ærede Troende! 

Dagens khutbah handler om tadil-i erkan, altså at 

udføre bønnen roligt og ordentligt, hvilket mange 

desværre overser, selvom det er meget vigtigt for, at 

bønnen er gyldig. 

Vores elskede Profet صلى الله عليه وسلم har lært os, at bøn er den 

vigtigste søjle i Islam efter trosbekendelsen. Vores 

ophøjede Herre befaler os at bede på en ordentlig og 

opmærksom måde: "Læs op (O Muhammad) af 

Bogen, det som er åbenbaret for dig, og hold 

bønnen. Sandelig, bønnen holder én fra skamløshed 

og synd. Og Allahs ihukommelse er det største. 

Allah ved, hvad I gør." (Al-Ankabut, 29:45) 

Kære Troende! 

Tadil-i erkan betyder, at man i hver bevægelse i 

bønnen—som ruku (bøjning), sujud (nedkastelse), 

qawmah (at stå oprejst efter bøjning) og jalsah (sidde 

mellem to sujud)—holder pause så længe, at man 

mindst kan sige "Subhanallah" én gang, mens kroppen 

er helt rolig. 

I Maliki-, Shafi’i- og Hanbali-skolerne er tadil-i erkan 

en pligt (fard), og i Hanafi-skolen er det en vigtig 

forpligtelse (wajib). 

Desværre ser vi i dag, at nogle haster igennem deres 

bønner—de bøjer sig hurtigt, rejser sig ikke helt op, og 

går videre til næste nedkastelse uden at sidde 

ordentligt. Profeten صلى الله عليه وسلم advarede os: "Bed ikke som en 

krage, der hakker i jorden." (Abu Dawud) 

Han صلى الله عليه وسلم forklarede, at det ikke bare er en lille fejl at 

springe over disse pauser, men en alvorlig mangel. Han 

sagde også: "Den, der beder hurtigt uden ro og 

orden, vil få sin bøn smidt tilbage i ansigtet. Og det 

vil blive sagt: 'Ligesom du forsømte din bøn, må 

Allah forsømme dig.' Alle ens lemmer vil forbande 

én, indtil bønnen er afsluttet." (Tabarani, Al-Mu’jam al-

Awsat, VII, 183) 

Kære Brødre! 

Når vi beder, er der en engel på højre og venstre side af 

os. Hvis vi beder ordentligt med tadil-i erkan, bliver 

bønnen løftet op til Allah. Hvis ikke, bliver den afvist! 

Profeten صلى الله عليه وسلم sagde også: "Der vil komme en tid, hvor 

folk beder, men i virkeligheden har de ikke bedt." 
(Al-Ghunya) 

Ærede Menighed! 

En af de værste ting, man kan frygte, er at dø uden tro. 

Og en af årsagerne til dette kan være, at man forsømmer 

tadil-i erkan i bønnen. 

At skynde sig igennem bønnen for at blive færdig et par 

minutter før giver ingen mening. Vores ulema siger: 

"At udføre bønnen med ro og orden er en gave fra 

Allah. Ikke alle får denne store velsignelse." 

Kære Troende! 

Bønnen bør være vores vigtigste opgave. Alt andet i 

vores liv bør tilpasses efter bønnen—ikke omvendt. 

Imam Rabbani (må Allah være barmhjertig mod ham) 

sagde: "I dag er tadil-i erkan ved at gå i 

glemmebogen. Den, der genopretter det, vil få større 

belønning end hundrede martyrer." (Maktubat, Bind 

2, Brev 87) 

Jeg afslutter denne khutbah med et ædelt hadith: "Den 

værste tyv er den, der stjæler fra sin egen bøn." 

Sahaba spurgte: "Hvordan stjæler man fra bønnen, 

O Allahs Sendebud?" 

Han صلى الله عليه وسلم svarede: "Ved ikke at udføre bøjning og 

nedkastelse ordentligt." 

Han tilføjede: "Selv hvis en person beder i tres år, 

vil Allah ikke acceptere nogen af hans bønner, hvis 

han ikke udfører bøjningen og nedkastelsen 

korrekt." (Musnad, Bind 5, s. 310, Hadith nr. 22754) 

 

 


